
Στον απογαλακτισμό - δυνατότητα 

είσπραξης πόρων, παραχώρηση 

αρμοδιοτήτων, σαφής διάκριση 

αρμοδιοτήτων - της Τοπικής 

Αυτοδιοίκησης και των δύο Βαθμών 

από το κεντρικό Κράτος, «για μία 

Αυτοδιοίκηση ισχυρή διοικητικά και 

οικονομικά και ανεξάρτητη» - όπως επί 

λέξει λέει - αναφέρεται, κυριότερα,  

στη μεγάλη συνέντευξή του  

στο ΠΟΛΗ + ΠΟΛΙΤΙΚΗ και το epoli.gr  

ο Υπουργός Εσωτερικών,  

κ. Τάκης Θεοδωρικάκος.

Ο Υπουργός Εσωτερικών, στη 

συνέντευξή του, ωστόσο, δεν “αφήνει 

εκτός” και τους εργαζομένους  

στους Δήμους και στο Δημόσιο,  

στους οποίους και “λέει”: «Το έχω πει  

και το επαναλαμβάνω σε κάθε ευκαιρία. 

Δεν υπάρχει σχέδιο απολύσεων  

στο δημόσιο από την πλευρά  

της Κυβέρνησης. Έχουμε το θάρρος  

και αν υπήρχε κάτι τέτοιο στο μυαλό μας 

θα το λέγαμε ευθέως».

Τέλος, το ζήτημα της διαχείρισης  

των απορριμμάτων και… οι νέοι και  

η ΜΕΓΑΛΗ είδηση για τους 

Δημάρχους και τους Περιφερειάρχες, 

συμπληρώνουν την ενδιαφέρουσα 

πραγματικά συνέντευξη…

ΤΟΥ ΚΩΝΣΤΑΝΤΊΝΟΥ ΖΑΧ. ΚΟΥΦΑΚΗ, ΕΚΔΟΤΗ-ΔΙΕΥΘΥΝΤΗ Π+Π, epoli.gr

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ 

ΤΆΚΗΣ ΘΕΟΔΩΡΙΚΆΚΟΣ 
ΥΠΟΥΡΓΟΣ ΕΣΩΤΕΡΙΚΩΝ 

ΑΠΌ ΤΌ ΝΈΌ ΈΤΌΣ 
ΚΑΙ ΜΈΤΑ 
ΝΕΟ ΑΝΑΠΤΥΞΙΑΚΟ 
ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ 
ΓΙΑ ΤΗΝ ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ
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+ Κεντρικό Θέμα Συνέντευξη
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Με το Άρθρο 178 
η Αυτοδιοίκηση 
αποφασίζει η ίδια για 
τα του “οίκου” της

Δεν υπάρχει σχέδιο 
απολύσεων στο Δημόσιο 
- Οι Δήμοι θα καλύψουν 
τα όποια πρόσθετα έξοδα 
στην Καθαριότητα

Μετά την ολοκλήρωση 
της 3Κ η προκήρυξη 
της “μικρής”
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Κύριε Υπουργέ, αναπτυξιακός νόμος με προβλέ-
ψεις για την Τοπική Αυτοδιοίκηση και τους εργα-
ζομένους σ’ αυτή. Ποιοι οι λόγοι - σκοπός που τις 
εισάγατε; 

«Από την αρχή της θητείας μας, ξεκινώντας από 
το νόμο που διασφαλίσαμε την κυβερνησιμότητα 
στους Δήμους, αλλά και με μια σειρά διατάξεων 
που προσθέτουμε κατά διαστήματα σε διάφορα 
νομοσχέδια, στοχεύουμε στο να κάνουμε την Αυτο-
διοίκηση πιο ανεξάρτητη και πιο ισχυρή. Θέλουμε 
μια Αυτοδιοίκηση που δεν είναι όργανο κομματικών 
μηχανισμών. Στην πορεία θα θωρακίσουμε την Αυ-
τοδιοίκηση όχι μόνο με αρμοδιότητες, αλλά και με 
πόρους και προσωπικό, για να μπορέσει να διαδρα-
ματίσει το ρόλο που της αξίζει στη νέα Ελλάδα που 
θέλουμε να δημιουργήσουμε. Γιατί θέλουμε μια Αυ-
τοδιοίκηση που θα αποτελεί το βασικό πυλώνα της 

ανάπτυξης για κάθε τόπο και δεν θα άγεται και θα 
φέρεται από τον ομφάλιο ρόλο της εκάστοτε κυβερ-
νητικής πλειοψηφίας.»

Άρθρο 177 παρ.1 περ.1γ και παρ.2 περ.2β και 
ισχυρή αναγνώριση επαναλαμβανόμενων και δι-
αδοχικών σχέσεων εργασίας ορισμένου χρόνου, 
με τις οποίες καλύπτονται πάγιες και διαρκείς 
ανάγκες των Ο.Τ.Α., ως ενιαίων σχέσεων εξαρτη-
μένης εργασίας αορίστου χρόνου από τη μία, και 
περιβόητο Άρθρο 178 - με τις γνωστές προκλη-
θείσες αντιδράσεις από την άλλη. Τελικά τι ισχύει; 
Ενδυνάμωση Δήμων και Περιφερειών με μόνιμο, 
δημόσιο προσωπικό ή “παράδοση” ανταποδοτικών 
υπηρεσιών αυτών σε ιδιώτες;

«Με τη μεταρρύθμιση που κάναμε, δώσαμε τη δυ-
νατότητα στην πλειοψηφία κάθε Δημοτικού Συμβου-
λίου - και όχι απλά στον Δήμαρχο - να πάρει αποφά-

σεις με βάση την απλή λογική. Και τι λέει η λογική; 

Ότι αν μια περιοχή, επί παραδείγματι τουριστική, το 

Καλοκαίρι που έχει διπλάσιο ή και τριπλάσιο πληθυ-

σμό αντιμετωπίζει πρόβλημα στην αποκομιδή των 

απορριμμάτων, να μπορεί παράλληλα να κάνει και 

μια σύμβαση με κάποιον ιδιώτη για να παραμένει η 

πόλη, το νησί, γενικότερα η περιοχή, καθαρή. Πού 

είναι το παράλογο και ποιοι απειλούνται από μια 

τέτοια απόφαση. Πέρυσι το Καλοκαίρι το ζήσαμε 

στην Κέρκυρα και σε άλλες τουριστικές περιοχές. 

Ο Δήμαρχος δεν είχε το απαιτούμενο προσωπικό 

στην καθαριότητα για να κάνει αποκομιδή απορ-

ριμμάτων. Νομοθεσία ευέλικτη δεν υπήρχε για να 

κάνει σύμβαση με ιδιώτες. Κόντεψε να διασυρθεί 

διεθνώς η χώρα. Αυτό θέλουμε; Δεν πρέπει να 

περιφρουρήσουμε το τουριστικό μας προϊόν, που 

συμβάλλει με τόσο δυναμισμό στο ΑΕΠ; Η θέση 

μου στο ζήτημα αυτό είναι ξεκάθαρη: Στον νόμο του 
Υπουργείου Ανάπτυξης, στο άρθρο 178, περάσαμε 
μια σημαντική μεταρρύθμιση για τη χώρα μας. Πλέ-
ον, με τη ρύθμιση που φέραμε, η απόφαση για το αν 
ένας δήμος θα κάνει σύμβαση με ιδιώτες για την παρο-
χή υπηρεσιών όπως η καθαριότητα και η συντήρηση 
πρασίνου και ηλεκτροφωτισμού, ανήκει αποκλειστικά 
στους εκλεγμένους αντιπροσώπους του. Σε εκείνους 
που οι δημότες εμπιστεύθηκαν με την ψήφο τους. Στο 
Δημοτικό Συμβούλιο, το οποίο θα αποφασίσει ό,τι συμ-
φέρει τον κάθε Δήμο. 

Κανείς εργαζόμενος δεν πρέπει να ανησυχεί, γιατί 
κανενός η θέση δεν απειλείται. 

Θέλουμε ισχυρή και κυρίαρχη Αυτοδιοίκηση και το 
άρθρο 178 της δίνει τη δυνατότητα να αποφασίζει η 
ίδια για τα του οίκου της, σε μείζονα ζητήματα, όπως 
είναι η καθαριότητα, και η ασφάλεια των δημοτών, για-
τί όπου υπάρχει φως μειώνεται και η παραβατικότητα. 

Θέλουμε καθαρές, όμορφες και ασφαλείς πόλεις. 
Και τους δίνουμε τη δυνατότητα να πάρουν αποφά-
σεις προς αυτήν την κατεύθυνση, ακόμα και αν οι 
υπηρεσίες του Δήμου δεν επαρκούν. Όλα αυτά είναι 
απλά, λογικά, αυτονόητα. Και δεν μπορούμε να λέμε 
ότι θέλουμε κυρίαρχη Αυτοδιοίκηση, όταν της στε-
ρούμε το δικαίωμα να πάρει αποφάσεις, ακόμα για 
τόσο απλά, αλλά ζωτικής σημασίας ζητήματα, που 
αφορούν στην εικόνα, στην καθημερινότητα αλλά και 
στην ασφάλεια του δήμου και των δημοτών.» 

Με εστίαση κυριότερα στην καθαριότητα, επα-
νειλημμένα έχετε τονίσει πως δεν πρόκειται να 
υπάρξουν απολύσεις σε ανταποδοτικές υπηρεσίες 
Δήμων. 3Κ και 8.166 μόνιμες θέσεις, διατήρηση δι-
καστικά δικαιωμένων “παρατασιούχων”, “μικρή” 

3K και ιδιώτες. Πώς θα κρατήσουν οικονομικά αυτά 
τα έξοδα οι Δήμοι;

«Το έχω πει και το επαναλαμβάνω σε κάθε ευκαι-
ρία. Δεν υπάρχει σχέδιο απολύσεων στο δημόσιο 
από την πλευρά της Κυβέρνησης. Έχουμε το θάρ-
ρος και αν υπήρχε κάτι τέτοιο στο μυαλό μας θα το 
λέγαμε ευθέως. 

Όσον αφορά τις προσλήψεις της 3Κ και αυτής που 
αποκαλείται “μικρή 3Κ”, σας θυμίζω ότι είναι προσλή-
ψεις που οι ίδιοι οι Δήμοι έχουν ζητήσει και ο αριθμός 
των προσλαμβανομένων σε κάθε δήμο έχει προκύψει 
σε σχέση με τις οικονομικές δυνατότητες κάθε δή-
μου να καλύψει τις ανάγκες που έχει. 

Το Υπουργείο Εσωτερικών σε αιτήματα των Δή-
μων ανταποκρίθηκε. Συνεπώς, οι ίδιοι οι Δήμοι που 
ζήτησαν τις συγκεκριμένες προσλήψεις έχουν υπο-
λογίσει και πώς θα καλύψουν οικονομικά τα πρό-
σθετα έξοδα μισθοδοσίας τους.»

“Μικρή” 3K. Ποιος ο αριθμός των αιτημάτων από 
Δήμους; Πότε αναμένεται να ανακοινωθεί η προκή-
ρυξη των θέσεων;

«Στόχος είναι το ΑΣΕΠ να ολοκληρώσει τις διαδι-
κασίες της 3Κ σε πρώτη φάση πριν περάσουμε στην 
εξέταση της όποιας συμπληρωματικής προκήρυξης. 

Υπάρχουν αιτήματα για συμπληρωματική προκή-
ρυξη από την πλευρά των δήμων, αφορά περίπου 
επί πλέον 1.000 άτομα, αλλά αυτό είναι κάτι που θα 
εξετάσουμε μετά την ολοκλήρωση της 3Κ.»

Παράταση για το επίδομα Βαρέων & Ανθυγιει-
νών Επαγγελμάτων. Παράταση, που έχει προκα-
λέσει ανησυχία στους εργαζομένους των ΟΤΑ και 
κυρίως σε αυτούς της καθαριότητας, με δημοσι-

εύματα να κάνουν λόγο ακόμη και για περικοπή. Τι 
ισχύει;

«Αρμόδιο για την επεξεργασία και υποβολή πρό-
τασης μεταρρύθμισης του καθεστώτος χορήγησης 
επιδόματος επικίνδυνης και ανθυγιεινής εργασίας 
για το σύνολο των ειδικοτήτων του δημόσιου τομέα 
είναι το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους. 

Η αρμόδια Επιτροπή βρίσκεται σε φάση ανασυ-
γκρότησης. 

Η επεξεργασία της πρότασης αναμένεται να διαρ-
κέσει όλο το πρώτο εξάμηνο του 2020 προκειμένου 
να είναι εμπεριστατωμένη και τεκμηριωμένη. 

Προφανώς δεν μπορούμε να προβλέψουμε ποιο 
θα είναι το αποτέλεσμα της δουλειάς που γίνεται με 
σοβαρότητα στο ΓΛΚ.» 

Δήμοι και Περιφέρειες χρόνια περιμένουν τη 
σαφή διάκριση αρμοδιοτήτων. Πότε το Υπουργείο 
θα είναι έτοιμο να προχωρήσει σε αυτή, τη μεγαλύ-
τερη ενδεχόμενα μεταρρύθμιση; Θα συνδέεται και 
με παραχώρηση κεντρικών αρμοδιοτήτων; Αν ναι, 
ποιες θα είναι αυτές;

«Στόχος της κυβέρνησης του Κυριάκου Μητσο-
τάκη κι εμένα ως Υπουργού Εσωτερικών είναι να 
ενισχύσουμε την Αυτοδιοίκηση. Θέλουμε μια Αυτοδι-
οίκηση ισχυρή διοικητικά και οικονομικά και ανεξάρ-
τητη. Για τον λόγο αυτό θα δώσουμε αρμοδιότητες 
και πόρους. Και αυτό δεν είναι ένα ακόμα σύνθημα 
μιας ακόμα κυβέρνησης. Όχι. Θα υπάρξει σύντομα 
παραχώρηση αρμοδιοτήτων από το κεντρικό Κράτος, 
καθώς και δυνατότητα είσπραξης πόρων. 

Πρέπει να καταλάβουμε ότι, για να είναι ανεξάρ-
τητη η Αυτοδιοίκηση, πρέπει να είναι κυρίαρχη.> 

+ Κεντρικό Θέμα Συνέντευξη
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>Εποπτεία και έλεγχος πρέπει να υπάρχει από το 

κεντρικό Κράτος όχι όμως μόνιμη εξάρτηση. Άλλω-

στε ποιος μπορεί να ξέρει καλύτερα τα προβλήματα 

των τοπικών κοινωνιών από τους εκπροσώπους της 

Αυτοδιοίκησης; Αυτοί είναι πιο κοντά στις γειτονιές, 

στις τοπικές κοινωνίες. Και αυτούς που εμπιστεύ-

θηκαν οι τοπικές κοινωνίες πρέπει να εμπιστευθεί 

και το κεντρικό Κράτος. Χρειάζεται όμως μια συνερ-

γασία, ένας κεντρικός προγραμματισμός, ένα συνο-

λικό αναπτυξιακό σχέδιο, που θα εφαρμόζεται προς 

όφελος του συνόλου των πολιτών.

Με τις μέχρι τώρα παρεμβάσεις μας έχουμε απο-

δείξει ότι δεν διαχωρίζουμε τους Δήμους σε “γαλά-

ζιους”, “πράσινους”, “κόκκινους” κ.λπ. Είναι ενάντια 

στη φιλοσοφία μας για την Τοπική Αυτοδιοίκηση, 

αλλά και ενάντια στη λογική, γιατί τα προβλήματα 

δεν έχουν χρώμα. Θα δώσουμε λοιπόν αρμοδιότη-

τες στην Αυτοδιοίκηση με παράλληλο ξεκαθάρισμα 

αρμοδιοτήτων μεταξύ κεντρικού Κράτους, Περιφε-

ρειών και Δήμων, με ταυτόχρονη ενίσχυση όμως 

των ελεγκτικών μηχανισμών. Στόχος μας είναι η 

δημιουργία ενός μηχανισμού, που θα παράγει έργο 

για τον κάθε πολίτη και θα λειτουργεί προς όφελος 

όλων των πολιτών.»

Ανάπτυξη και έργα στους Δήμους. Ποιος ο σχε-
διασμός του Υπουργείου Εσωτερικών προς αυτές 
τις κατευθύνσεις;

«Γνωρίζουμε καλά ότι, δεν μπορεί να υπάρξει 

οικονομική ανάπτυξη, αν δεν αγγίζει τις τοπικές κοι-

νωνίες που εκφράζονται μέσω της Αυτοδιοίκησης. 

Πρέπει να υπάρχει συνολικό σχέδιο ανάπτυξης της 

χώρας, γιατί τα έργα στους Δήμους δρουν υποστη-

ρικτικά κάθε αναπτυξιακής προσπάθειας, είτε αυτή 

προέρχεται από δημόσιο, είτε από ιδιωτικό φορέα. 
Συνεπώς, αυτό που προσπαθούμε είναι κάθε έργο 

να “κουμπώνει” με κάποιο άλλο μέσα σε ένα συνο-
λικό εθνικό αναπτυξιακό σχέδιο. Για το λόγο αυτό, 
από το νέο έτος και μετά, το Υπουργείο Εσωτερικών 
προγραμματίζει να “τρέξει” ένα νέο αναπτυξιακό 
πρόγραμμα, έργων και παρεμβάσεων στην Αυτο-
διοίκηση. 

Παράλληλα, σχεδιάζουμε ως Υπουργείο, έναν πιο 
δραστικό ρόλο στην εφαρμογή των αναπτυξιακών 
προγραμμάτων των Δήμων και των Περιφερειών. Και 
όλος αυτός ο σχεδιασμός εδράζεται στη φιλοσοφία 
της ΝΔ για ενίσχυση της Αυτοδιοίκησης, ώστε να 
καταστεί κυρίαρχη και ισχυρή.»

Διαχείριση αποβλήτων. Νέες Μονάδες μέσω ΣΔΙΤ, 
ανακύκλωση και καφέ κάδοι η λύση, όπως δήλωσε 
στη συνέντευξή του στα Π+Π και epoli.gr ο Υπουργός 
Περιβάλλοντος & Ενέργειας Κωστής Χατζηδάκης. 
Ποια η συνδρομή του Υπουργείου Εσωτερικών προς 
αυτή την επιλογή;

«Το Υπουργείο Εσωτερικών δε μένει στα λόγια. 
Ξεκινά να κάνει πράξη την αποτελεσματική ανακύ-
κλωση. Μη ξεχνάτε ότι μέχρι το τέλος του 2020 θα 
έπρεπε να ανακυκλώνουμε το 50% των απορριμμά-
των που παράγουμε, ενώ σήμερα ανακυκλώνουμε 
μόλις το 18%. 

Από αρχές Δεκεμβρίου, ξεκινήσαμε ένα πιλοτι-
κό πρόγραμμα για να επιταχύνουμε τις διαδικασίες 
ανακύκλωσης σε συνεργασία με την “Ανταποδοτική 
Ανακύκλωση” και τη συμμετοχή των Δήμων Νέας 
Σμύρνης και Καλλιθέας από την Αθήνα, Ναυπλίου, 
Ιωαννιτών και Άνδρου. Στο πρόγραμμα αυτό προσ-
δοκώ να έχουν ενεργό ρόλο οι νέοι άνθρωποι, οι 
μαθητές, οι φοιτητές, που πρέπει να οδηγήσουν σε 
νεοτερικές συμπεριφορές τις οικογένειές τους. Η 
αγάπη για το περιβάλλον είναι βασικό χαρακτηρι-
στικό στο νεανικό DNA. 

+ Κεντρικό Θέμα Συνέντευξη

Μη ξεχνάμε ότι από την ανακύκλωση στην “πηγή” 
και ιδιαίτερα από το πρόγραμμα ανταποδοτικής ανα-
κύκλωσης, κερδισμένοι βγαίνουν όλοι και κυρίως 
οι πολίτες που κάνουν την ανακύκλωση καθώς 
εισπράττουν χρήματα.»

Ολοκληρώνοντας τη συνέντευξη κ. Υπουργέ, 
ψήφος Ελλήνων του Εξωτερικού. Δύσκολο, αλλά 
εφικτό όπως αποδεικνύεται εγχείρημα. Πώς νιώ-
θετε μετά τη συμφωνία στη Διακομματική Επιτρο-
πή; Ποια η “επόμενη μέρα” της πρωτοβουλίας; 

«Κάναμε ένα πρώτο σημαντικό βήμα. Η Συμφω-
νία της Διακομματικής Επιτροπής λύνει το πρόβλη-
μα σε ένα βαθμό, αλλά όχι ριζικά όπως πρότεινε η 
ΝΔ. Δεν διαθέτουμε όμως 200 ψήφους στη Βουλή, 
όπως απαιτεί το Σύνταγμα. Η ΝΔ έχει μόνο 158. Άρα 
έπρεπε να συζητήσουμε μια συμβιβαστική λύση. 

Είχαμε να διαλέξουμε ανάμεσα στο να μη ψηφί-
ζει κανείς και στο να πετύχουμε μια συμβιβαστική 
λύση. Προτιμήσαμε το δεύτερο, που θα διευκολύνει 
χιλιάδες συμπατριώτες μας να ψηφίσουν από τον 
τόπο κατοικίας τους.

Η θέση μας για την επιστολική ψήφο και για να ψη-
φίζουν από τον τόπο κατοικίας τους όλοι οι εγγεγραμ-
μένοι στους εκλογικούς καταλόγους δεν αλλάζει. 
Αλλά αυτό που πετύχαμε ήταν η συμβιβαστική λύση, 
που έχει τη δυνατότητα να συγκεντρώσει πέραν των 
200 ψήφων στη Βουλή. Και στην πολιτική δεν μπο-
ρούμε να βαδίζουμε μόνο με τα “θέλω” αλλά να υπο-
λογίζουμε και τα “πρέπει”. Ελπίζουμε ότι στο μέλλον 
θα διαμορφωθούν οι συνθήκες για να υλοποιηθούν 
πλήρως οι θέσεις της ΝΔ. Εκείνο, ωστόσο, που θέλω 
να διευκρινίσω είναι ότι, και εκείνοι που δεν πληρούν 
τις προϋποθέσεις που περιλαμβάνει η Συμφωνία της 
Διακομματικής, μπορούν να έλθουν στη χώρα μας να 
ψηφίσουν, γιατί κανείς δεν μπορεί να τους στερήσει 
το δικαίωμα ψήφου.»

Παραχώρηση 
αρμοδιοτήτων και 
δυνατότητα είσπραξης 
πόρων από την 
Αυτοδιοίκηση

Νέο αναπτυξιακό 
πρόγραμμα για 
την Αυτοδιοίκηση

Η αγάπη για το 
περιβάλλον είναι στο DNA 
των νέων

Ένα πρώτο σημαντικό 
βήμα η συμφωνία 
για την ψήφο των 
Ελλήνων του Εξωτερικού
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